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Een stinkend rijke, arme
stad

Tijdens het vorige Eilandenoverleg gaf het
projectteam van de gemeente een presentatie
over de proef met de knip in de Weesperstraat.
Daar werd één ding helder en dat was dat de
proef voor overlast voor de omwonenden van de
Kattenburgerstraat zou U weet toch dat
Nederland een belastingparadijs voor

https://us9.campaign-archive.com/?e=b2fae82f7d&u=45a02b0b911331438efacff45&id=c98fbbfe36


(internationale) bedrijven is? Amsterdam is extra
aantrekkelijk vanwege haar hoogopgeleide
burgers die niet terug schrikken voor een huur
van boven de € 2000. Het aantal SUV’s in mijn
straat groeit gestaag. 

Wat helaas ook gestaag groeit, is het aantal
kinderen dat leeft onder de armoedegrens en niet
mee kan doen aan allerlei activiteiten op school.
Stichting Leergeld die ouders bijspringt (bijv voor
fiets, laptop, bijles, muziek- en sportactiviteiten)
ziet het aantal aanvragen dit jaar verdubbelen.
En ik weet dat steeds meer scholen (buiten de
ring!) gratis ontbijt verzorgen. 

Armoede is hardnekkig: arme kinderen lopen
groot risico later arme ouders te worden.
Armoede leidt vaak tot een lage eigendunk en
daarmee tot negatieve schoolresultaten (mijn
onderwijshart bloedt).

Ik betrap me soms op fatalisme omdat ik denk
dat er niets aan te doen is. Maar dan lees ik dat
Nederland pas sinds eind vorige eeuw koploper
is bij het verlagen van de sociale
zekerheidskosten. En dat tegelijkertijd de
vermogensbelasting nergens zo drastisch is
verlaagd als bij ons. Dus zo gek is het niet dat
Nederland nu behoort tot de landen met de
grootste vermogensongelijkheid ter wereld!

Daar knap ik nou van op! Het is allemaal
mensenwerk. Wat fout is, kan recht gebreid
worden.

Laten we in onze eigen stad beginnen met een
extra vestigingsvoorwaarde voor bedrijven: een
aandeel van de winst als verplichte jaarlijkse
bijdrage aan Stichting Leergeld. Met de
verkiezingen in november regelen we de rest. 

Loes Lauteslager
Bestuurslid Buurtorganisatie 1018



RAMSES SHAFFY STRAALT WEER
30 August - Categorieën: Cultuur
 

Het portret van Ramses Shaffy op de buitenmuur van het Sarphatihuis is
dinsdag 29 augustus na een grondige opknapbeurt door burgemeester
Halsema ‘heronthuld’. De muurschildering van de legendarische zanger,
componist en acteur die lange tijd woonde in het verzorgingshuis aan de
Roetersstraat, was door graffiti bijna onherkenbaar geworden.

Beeld: Elisabeth van Dorp

Het feestelijk aangeklede atrium van het Sarphatihuis was dinsdag 29 augustus
tot de nok toe gevuld met bewoners die de viering van de negentigste
geboortedag van de voormalige bewoner van hun huis niet wilden missen.
Hoogtepunt van die viering was de onthulling van de muurschildering van
Shaffy. Maar bijna net zo spannend was het verhaal van voorzitter Monique
Busman van het Ramses Shaffy Fonds over wat eraan voorafging. Zij vertelde
dat het kunstwerk in 2010, een jaar na het overlijden van de zanger, door een
anonieme kunstenaar op de muur was aangebracht.

“Wij waren er blij mee, maar toen dit jaar het idee ontstond om het kunstwerk
ter gelegenheid van de negentigste geboortedag van Ramses te restaureren
wilden we graag in contact komen met de anonieme kunstenaar. We hebben
talloze oproepen geplaatst en uiteindelijk kregen we een reactie: Wie denkt u
dat het kunstwerk heeft gemaakt? Ja, dat wilden we juist weten.” De beller
bleek bereid om tussen het fonds en de maker te bemiddelen en uiteindelijk
toonde deze zich bereid om zijn schildering zelf, maar wel met behoud van zijn
anonimiteit, te restaureren. Op zondag kreeg Busman een mailtje: ‘Het is heel



mooi geworden en veel omstanders zijn blij dat Ramses weer op de muur
staat.’

Ook Femke Halsema zei gelukkig te zijn met de hernieuwde aanwezigheid van
Ramses Shaffy in diens vertrouwde buurt. “Voor veel mensen belichaamt hij
Amsterdam op zijn best, romantisch, onmatig en heel vrij. En ook het verhaal
over de muurschildering is typisch Amsterdams, een anonieme Amsterdammer
die namens zijn stadgenoten een eerbetoon aan Ramses brengt, hoe
romantisch wil je het hebben?” Zij noemde het passend dat er geen sprake is
van een standbeeld, maar van Ramses die de buurt inkijkt waar hij de laatste
jaren van zijn leven gewandeld heeft, een kunstwerk dat van de buurt is. “En
wat de schildering helemaal compleet maakt, is dat de kunstenaar in één woord
heeft weten te treffen wat niet alleen Shaffy’s eigen motto was, maar wat ook
zo ongelofelijk goed bij deze stad past: ‘Leef’.”

INSPRAAK CONCEPT TERRASSENPLAN OOSTENBURG
NOORD
29 August - Categorieën: Oostenburg-Noord
 

De gemeente heeft een concept Terrassenplan Oostenburg Noord (PDF
bestand) opgesteld voor Stadswerf Oostenburg (het gebied dat tot voorkort
Oostenburg Noord werd genoemd). In het terrassenplan worden de regels
vastgelegd voor de toekomstige terrassen in dit gebied. Het plan is vrijgegeven
voor inspraak. Tot en met maandag 18 september kunnen reacties worden
ingediend.

https://assets.amsterdam.nl/publish/pages/1038491/terrassenplan_stadswerf_oostenburg.pdf


Beeld: BO1018

Stadswerf Oostenburg is een voormalig bedrijventerrein van zo’n elf hectare
groot dat de afgelopen jaren is omgevormd tot een gemengd
werk-/woongebied. Er wordt voorzien dat er een vrij groot aantal
horecagelegenheden komt en vele zullen ook een terras hebben. Hier (PDF
bestand) kan men zien waar op Oostenburg de terrassen gepland zijn.

In de stad worden per buurten terrassenplannen opgesteld waarin onder meer
wordt bepaald hoe groot een terras mag zijn (waarbij onder andere de
doorloopruimte en de inrichting van de openbare ruimte wordt betrokken) en
welke openingstijden er gelden voor de terrassen. Bij het bepalen van de
openingstijden is gekeken naar het type buurt. Voor het Concept Terrassenplan
Oostenburg Noord (Stadswerf Oostenburg) is met uitgegaan van een
woonbuurt. Bij de openingstijden van de terrassen wordt aansluiting gezocht bij
het nieuwe Horecabeleid van Stadsdeel Centrum.

Bij de terrassen in het woongebied van Oostenburg gaat men uit van
sluitingstijd van de terrassen om 10 uur ‘s avonds, alleen vrijdag en zaterdag in
de zomer mogen de terrassen openblijven tot 11 uur ’s avonds.

Reacties op het concept plan kunnen tot uiterlijk 18 september per e-mail
gestuurd aan danny.konings@amsterdam.nl, of per post naar Gemeente
Amsterdam, t.a.v. mevrouw C. Azarhoosh, Postbus 202, 1000 AE Amsterdam

https://assets.amsterdam.nl/publish/pages/1038491/verbeelding_terrassen_op_inrichtingstekening_or.pdf
mailto:danny.konings@amsterdam.nl


DE SCHIETBAAN OP HET MARINETERREIN IS
OMGEVORMD TOT EEN NIEUWE PLEK
28 August - Categorieën: Marineterrein, Cultuur
 

De voormalige schietbaan op de kop van het Marineterrein, tegenover Nemo,
heeft een ander uiterlijk en een andere bestemming gekregen. Er is een nieuwe
stalen constructie gemaakt, en de trap die toegang geeft tot het dak met de
daktuin dient meteen ook als tribune voor activiteiten die straks rond het
gebouw van de schietbaan gaan plaatsvinden, zoals voorstellingen en
tentoonstellingen. Beneden komt een broodbakker en er is ruimte voor een
klein terras. Donderdag 12 oktober eind van de middag wordt de nieuwe plek
geopend.

Beeld: Marineterrein

De voormalige schietbaan op het Marineterrein is een langwerpig betonnen
gebouw dat – zoals de naam al zegt – door defensie gebruikt werd voor
schietoefeningen. Een gebouw zonder ramen, zonder voorzieningen en op een
vrij ontoegankelijke plek achter op het terrein. De afgelopen jaren raakte het
langzaamaan in verval en konden graffiti-artiesten er hun kunsten botvieren.

Bij dit nieuwe plan is men uitgegaan naar hergebruik van materialen en
circulaire oplossingen - alleen al omdat alles op het Marineterrein tijdelijk is. Het
staal komt uit een oude, Brabantse koeienstal, en het hout heeft vijftien jaar in
het water gestaan als onderdeel van een damwand in Friesland.

Het is een bijzondere plek met mooi uitzicht op Nemo, op het Oosterdok en op
de zonsondergang, en met de veranderingen zal het, zo is de bedoeling, gaan



horen bij- en deel gaan uitmaken van alle activiteiten op terrein.

12 oktober 2023 17.00-19.00 is de opening. Aanmelden via dit formulier.

Meer informatie https://marineterrein.nl/collectief/schietbaan/

SCHUTTERS SPEELTUIN WITTENBURG VEROORDEELD
16 August - Categorieën: Oostelijke Eilanden, Wittenburg, Criminaliteit
 

De Amsterdamse rechtbank heeft begin augustus twee mannen tot hoge
straffen veroordeeld voor de ‘vergismoord’ in januari 2018 op Mohamed
Bouchikhi. Voor het neerschieten van de 17-jarige stagiair in speeltuin
Wittenburg kreeg de dertigjarige Emylio G. levenslang. Zijn handlanger Randall
D. (41) moet van de rechter 29,5 jaar de cel in.

Beeld: BO1018

De aanslag op klaarlichte dag in het bijzijn van kinderen zorgde vijf jaar
geleden in de buurt voor een grote schok. De rechter sprak nu over
“ongekende koelbloedigheid” bij deze moord op een volstrekt onschuldig
slachtoffer die door de daders voor iemand anders werd aangezien. Het
Openbaar Ministerie had in beide gevallen levenslang geëist. G. had wegens
eerdere zware misdrijven al een lang strafblad en dus, zo oordeelde de rechter,
kan “met name vanuit het oogpunt van beveiliging van de maatschappij voor
hem niet worden volstaan met een tijdelijke straf”. D. kwam er vanwege zijn

https://marineterrein.typeform.com/schietbaan
https://marineterrein.nl/collectief/schietbaan/


beperkte strafblad vanaf met 29,5 jaar. Naast hun celstraf moeten de twee
daders van de rechter ieder ook een schadevergoeding van 25.000 euro
betalen aan de broer en aan de zus van Mohamed Bouchikhi , en ook 77.000
euro aan één van de beschoten slachtoffers in het speeltuingebouw.

De advocaten van beide verdachten houden vol dat hun cliënten onschuldig
zijn en dat er geen spoor van bewijs is. Zij deelden mee dat hun cliënten in
hoger beroep zullen gaan.

TWAALF PROJECTEN IN 1018 KRIJGEN GELD VAN
CENTRUM BEGROOT
11 August - Categorieën: Stadsdeel Centrum, Kadijken, Plantagebuurt,
Weesperbuurt, Oostelijke Eilanden, Groen
 

Het bedrag van ruim 109.000 euro dat stadsdeel Centrum in het kader van
Centrum Begroot beschikbaar had gesteld voor de Plantage-Weesperbuurt, de
Kadijken en de Oostelijke Eilanden gaat naar twaalf van de een en twintig
ingediende plannen. Negen voorstellen voor projecten op de Oostelijke
Eilanden / Kadijken vielen buiten de boot omdat in die buurt de meeste
stemmen gingen naar vier andere plannen waarmee het budget voor de buurt
op was. Van die negen projecten hadden de indieners er zes overigens al
tussentijds ingetrokken. In heel Amsterdam-Centrum kunnen vijftig plannen
worden uitgevoerd.

https://centrumbegroot.amsterdam.nl/


Beeld: BO1018

In afwijking van voorgaande jaren was het totale budget van € 600.000 deze
keer verdeeld over de elf buurten die stadsdeel Centrum rijk is. De bewoners
mochten alleen stemmen op projecten in hun eigen buurt. Die verdeling was
zeer gunstig voor de plannenmakers in de Plantage-Weesperbuurt. Daar
werden zulke bescheiden bedragen aangevraagd dat alle acht ingediende
voorstellen met de beschikbare € 54.545 sowieso zouden worden
gehonoreerd, hoe weinig stemmen ze ook zouden krijgen. Er bleef vanuit deze
buurt zelfs een klein bedrag over dat naar 2024 zal worden doorgeschoven. Op
de Oostelijke Eilanden wordt het totale buurtbudget verdeeld over vier plannen.
Voorstellen voor feesten en workshops voor vrouwen, voor een buurtfilmfestival
in de Witte Boei en voor een filmproject over de ontmoeting van ouderen en
jongeren uit de buurt kregen te weinig stemmen.

Van de twaalf wel gehonoreerde plannen in 1018 hebben er zeven in meer of
mindere mate te maken met groen. In beide buurten gaat er geld naar het
burgerinitiatief Grachten van Smaragd dat bewoners van woonboten assisteert
bij de aanleg van een groen dak op hun boot. Ook werd in beide buurten - in de
Spinozahof en op het Windroosplein - een project gehonoreerd voor de opslag
van regenwater voor tuinen. De Plantagebuurt stemde verder onder meer voor
een theetuin voor de buurt en voor schaken op het Artisplein, Opvallend is het
(over drie aanvragen verspreide) voorstel van een bewoonster van de Nieuwe
Achtergracht om op die gracht in totaal 115 struikelstenen te plaatsen ter
nagedachtenis van de in de oorlog vermoorde Joodse bewoners. Alle huizen



zijn al lang geleden gesloopt. Op de plek van een aantal adressen rijden nu de
auto’s over de Weesperstraat.

In totaal namen 2379 bewoners in postcodegebied 1018 de moeite om hun
stemformulier in te vullen, 730 in de Plantage-Weesperbuurt en 1649 op de
Kadijken en de Oostelijke Eilanden. Het verschil heeft misschien te maken met
het aantal inwoners (de oostelijke Eilanden/Kadijken herbergen ongeveer twee
maal zo veel inwoners als de Plantage-Weesperbuurt) of vanwege de aard van
de ingediende plannen, of misschien omdat stemmen in de Plantage vanwege
het ruim toereikende budget feitelijk overbodig was.

Het is de vraag of de huidige opzet ook volgend jaar zal worden gevolgd. De
Stadsdeelcommissiee zal later dit jaar de hele gang van zaken evalueren.

WATERNET: VERVUILING VAN WATEREN ROND
OOSTELIJKE EILANDEN ERNSTIGER DAN GEDACHT
30 July - Categorieën: Oostelijke Eilanden, Verontreiniging
 

Beeld: BO1018

Onderzoek door Waternet heeft uitgewezen dat de vervuiling in de wateren
rond de Oostelijke Eilanden ernstiger is dan eerder werd gedacht. Het blijkt dat
de sliblaag bijna overal (Wittenburgervaart, Oostenburgervaart,
Oostenburgerdwarsvaart en de Dijksgracht Oost) sterk verontreinigd is door
zware metalen en PAK (teerproducten). De vaste bodem onder het slib is op
die plekken niet verontreinigd. Bij de Kattenburgervaart is het andersom: daar
is het slib niet, maar de vaste bodem onder het slib juist wel verontreinigd door
zware metalen en PAK. Het slib fungeert daar op dit moment als afdekking voor



de vervuiling in de bodem eronder. De geconstateerde vervuiling is op alle
plekken boven de ‘interventiewaarde’. Dat betekent dat die zo ernstig is dat
aanpak noodzakelijk is.
Waternet informeerde de bewoners in een bewonersbrief over de uitkomsten
van het onderzoek dat tussen april en juni 2023 heeft plaatsgevonden. Vanuit
bootjes zijn monsters genomen van de bovenste sliblagen en van de bodem
eronder. Zie ook het nieuwsbericht van BO1018 van 1 februari 2023.
Het onderzoek is nog niet helemaal afgerond. Als dat is gebeurd zal Waternet
voor de diverse vaarten saneringsplannen opstellen, waarin wordt aangegeven
hoe een en ander zal worden aangepakt – saneren kan bijvoorbeeld door
vervuild slib te verwijderen dan wel het af te dekken. Hoe die plannen eruit
gaan zien zal afhangen van de mate van verontreiniging, de vraag of afgraving
risico’s met zich meebrengt voor de kademuren, en van de te verwachten
kosten en de beschikbare financiële middelen. De plannen zullen in de 2e helft
van 2024 worden voorgelegd aan het bestuur van Waterschap Amstel, Gooi en
Vecht. Na akkoord en beschikbaar komen van benodigde gelden, en na het
regelen van benodigde vergunningen zou de sanering – alles onder
voorbehoud - in de winter van 2025/2026 kunnen starten.
De verantwoordelijke bij Waternet, Thijs Abels, heeft zich bereid verklaard om
in het najaar (september of begin november) nogmaals aan te schuiven bij het
Eilandenoverleg om de cijfers nader toe te lichten en iets te vertellen over het
vervolg van het proces.
Desgevraagd laat Waternet nog weten dat het, in verband met de
geconstateerde vervuiling van de Dijksgracht Oost, op dit moment onduidelijk is
of de gemeente al zou kunnen beginnen met het aanleggen van de plas-dras
zone ten behoeve van het daar geplande fietspad. De gemeente heeft voor de
aanleg van de plas-dras zone sowieso een vergunning van Waternet nodig.

Zwemmen in het vervuilde water

Waternet wijst er in de brief op dat de GGD het zwemmen in de wateren rond
de Oostelijke Eilanden uitdrukkelijk ontraadt. Als het water ondiep is of als
boten langs varen, kan de bodem omgewoeld worden en kunnen schadelijke
stoffen uit het slib met het water mengen en kunnen de zwemmers ongezonde
stoffen uit het slib binnenkrijgen via huid of door inslikken van water.
Meer informatie over zwemmen in open water en gezondheid:
www.ggd.amsterdam.nl/gezond-wonen/zwemmen-open-water/
Telefoon 020 5555405 of e-mail leefomgeving@ggd.amsterdam.nl
Voor vragen over de waterbodemsanering:
projectwaterbodemsanering@waternet.nl

DIJKSGRACHT-OOST: MEER HELDERHEID OVER NUT EN
NOODZAAK EN EEN BREDE BELANGENAFWEGING

https://buurt-organisatie.squarespace.com/s/2023-0704-waternet-ernstige-vervuiling.pdf
https://www.buurtorganisatie1018.nl/nieuws-uit-1018/2023/2/1/waternet-start-onderzoek-naar-vervuiling-water-oostelijke-eilanden
http://www.ggd.amsterdam.nl/gezond-wonen/zwemmen-open-water/


29 July - Categorieën: Dijksgracht-Oost
 

De Stadsdeelcommissie Centrum (SDC) schaarde zich op 4 juli unaniem achter
een advies om in het dossier Dijkgracht Oost een ‘extra traject’ te doorlopen
waarin bewoners, gemeente en relevante andere belanghebbenden zullen
gaan deelnemen. Doel van dat traject, in handen van het Dagelijks Bestuur
(DB) samen met de afdeling democratisering van de gemeente, is om alle
relevante informatie te verzamelen en vervolgens te komen tot een brede
belangenafweging. Eerst zal samen met bewoners worden vastgesteld op
welke punten onhelderheid bestaat en welke informatie nodig is. Er zal daarbij
onder meer aandacht gegeven worden aan de onderbouwing van nut en
noodzaak van de ligplaatsen, mogelijke alternatieven (zoals spreiding en/of
fasering) en ook zal een belangrijk punt van aandacht zijn de bredere impact
van stedelijke ontwikkelingen op de geluidsoverlast en de leefbaarheid op de
Oostelijke Eilanden.

Beeld: BO1018

De bespreking in de SDC volgde op het debat over de kwestie Dijksgracht
begin juni (zie nieuwsbericht van 16 juni). Toen hadden de commissieleden al
veel twijfels over het voornemen van het DB om het concept bestemmingsplan
ter inzage te leggen, dat wil zeggen om de procedure te starten om dat plan
definitief vast te stellen. En nu, vier weken later, lag er dus op initiatief van
Groen Links een advies voor, waarin de SDC het bestuur vraagt eerst, samen
met bewoners, alle bestaande onduidelijkheden op te helderen. Het advies
kreeg de steun van de voltallige commissie en ook het DB toonde zich positief.
Dat laatste was opmerkelijk omdat het bestuur zich in de vorige vergadering
nog had vastgebeten in de stelling dat de zaak absoluut geen vertraging mocht

https://www.buurtorganisatie1018.nl/s/2023-0704-advies-SDC-extra-traject.pdf
https://www.buurtorganisatie1018.nl/nieuws-uit-1018/2023/6/20/dijkgracht-oost-bestuur-voert-de-druk-op-en-stadsdeelcommissie-aarzelt


oplopen. Nu werd initiatiefnemer Neeria Oostra van Groen Links zelfs
uitdrukkelijk door de portefeuillehouder bedankt voor haar inspanningen.

De bewoners hadden al vaak om een dergelijke traject gevraagd, ook half juni
nog in een brief aan de SDC en het DB. Zij wezen erop dat er in het hele
proces van de afgelopen zes jaar nooit enige mogelijkheid tot inspraak s
geboden en dat hun belangen nooit zorgvuldig in kaart zijn gebracht en dus ook
niet bij de besluitvorming zijn betrokken. De bij de vergadering aanwezige
bewoners toonden zich dan ook blij met het voorliggende advies. Wel dringen
zij er op aan het ontwerp en de uitvoering van het traject in handen te geven
van een onafhankelijke organisatie. Gezien de grote frustratie van de afgelopen
jaren menen zij dat een onafhankelijke aanpak de meeste kans geeft op
vertrouwen in de objectiviteit van het onderzoek, en dus ook de meeste kans
op succes van deze exercitie. Zij benadrukten dat het zowel in het belang van
de bewoners, als in het belang van de gemeente is om dit traject tot een
succes te maken.

De bedoeling is op korte termijn een begin te maken met de voorbereiding,
zodat het traject vlak na de zomer van start kan.

Agenda
Voor de actuele agenda zie de website van buurtorganisatie.nl
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